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Bærum Elveforum 

Bærum Elveforum er et kompetanse - og kontaktforum for frivillige arbeidsgrupper og elvevenner for 
Bærums vassdrag, med oppgave å bidra til vern, rehabilitering og gjenåpning av kommunens 
vassdrag, primært i byggesonen.  Bærum Elveforum undersøker og rapporterer om miljøforhold 
langs vassdragene, og tilrettelegger for natur og friluftsliv. Vi informerer om vann og vassdrag i 
kommunen. 

Vi bidrar til bevisstgjøring av ansvar og roller mellom frivillige organisasjoner og kommunens etater, 
og bidrar til dialog med og samhandling mellom involverte.  

Vi samarbeider med kommunale etater, grunneiere, skoler og barnehager, velforeninger/borettslag, 
jeger- og fiskerforeninger, næringsinteresser, andre idéelle organisasjoner, privatpersoner og andre 
som fremmer innbyggernes interesse for å ta vare på og oppleve vassdragene. 

Ny partnerskapsavtale med Bærum kommune 

Vi har inngått ny partnerskapsavtale med Bærum kommune f.o.m. 2024. Bærum Elveforum mottar et 
årlig driftstilskudd på kr 150.000. Videre gis vi muligheter hvert år å søke om tilskudd til relevante 
prosjekter innenfor vassdragsforvaltning, informasjonsarbeid og vassdragsnært friluftsliv innenfor en 
totalramme på kr 500.000.- 

Avtalen løper inntil den blir sagt opp. Begge parter kan fritt si opp avtalen med seks måneders varsel, 
uten at det foreligger krav om saklig grunn.  

Organisasjon, gjøremål, møter og samarbeid 

Styret  

Styret i 2024 besto av leder Bo Wingård (frem til årsmøtet 6. mars), leder Ole Kristian Udnes (overtok 
ledervervet etter Bo Wingård) Merete Ulstein, Synnøve Hench, Per Håkon Nervold, Anders Anker-
Rasch, Eirik Fjeld og Steinar Christensen. Terje Bøhler er prosjektleder. Vi holdt syv styremøter i 2024. 

Årsmøtet 6. mars markerte et tidsskille for Bærum Elveforum. Bo Wingård gikk av som leder og 
overlot stafettpinnen til Ole Kristian Udnes. Bo vil fortsette som styremedlem. Han har ledet Bærum 
Elveforum helt siden oppstarten 11 november 2014 og gjort en formidabel innsats for foreningen. 
Styret takker Bo hans uvurderlige jobb for foreningen i alle disse årene, og vi ønsker Ole Kristian 
Udnes hjertelig velkommen som Bærum Elveforums nye leder. Følgende notis var å lese i Asker og 
Bærums Budstikke i sakens anledning. 
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Valgkomitéen bestod av Kjell Skovholt (leder), Kenneth Grimley og Haakon Thaulow. 

Ketil Kirste har revidert regnskapet. 

Terje Bøhler er prosjektleder (medlem av Norsk Biologforening, Birdlife, Norsk Botanisk Forening, 
Norsk Entomologisk Forening, Norsk Zoologisk Forening og Naturvernforbundet) 

Merete Ulstein (medlem i Voll vel).  

Ole Kristian Udnes (medlem av Samfunnsøkonomenes Forening og styremedlem i Bærums Verk Vel). 

Steinar Christensen (medlem av Norges Jeger- og fiskerforening, Birdlife og Naturvernforbundet). 

Per Håkon Nervold (medlem av Skui vel, Vestre Bærum fiskeforening, Bærum jeger og fiskeforening 
og Den norske turistforening) 

Synnøve Hench (medlem av Norske arkitekters landsforbund, Fortidsminneforeningen, Asker og 
Bærum historielag, huseier- og hytteeierforeninger, og diverse foreninger for kunst og kultur). 

Anders Anker-Rasch (styremedlem i Lommedalens Vel og styremedlem i Norsk Organisasjon for 
Terrengsykling, medlem av NITO og Bærum Birøkterlag). 

Bo Wingård (medlem av styrene i Lysakervassdragets Venner, Oslo Elveforum, Naturvernforbundet i 
Bærum, medlem av TEKNA og Teknologihistorisk gruppe). 

 

Frivilliges innsats 

En idéell forening som Bærum Elveforum er helt avhengig av innsats fra frivillige. Mange bidrar med 
råd og dåd som fremmer vassdragsarbeid. I og utenfor nettverket vårt forteller man om vår flotte 
vassdragsnatur, og gir tips om forhold som ikke hører med i en levende vassdragsnatur. Vi har knyttet 
til oss mange frivillige som bidrar i søppel- og ryddedugnadene våre.  

Tusen takk til alle sammen! 

  



5 

 

Elvevenner 

Vi har med oss elvevenner fra lokalmiljøet langs alle Bærums vassdrag: Bekkestubekken, Burudelva, 
Dælibekken, Eiksbekken, Haugsbekken, Isielva, Laugerudbekken, Lysakerelva, Nadderudbekken, 
Rustanelva, Sandvikselva, Ståvibekken og Østernbekken og Øverlandselva.  

Vi har deltagere fra faggrupper i Bærum kommune og andre organisasjoner: Natur- og 
idrettsavdelingen, Geodataseksjonen, Statens Vegvesen, Asker og Bærum Historielag, Bærum Turlag, 
Oslofjordens Friluftsråd, Brukerrådet for fisk, Vestre Bærum Sportsfiskeforening, Bærum 
Sportsfiskere, Bærum Jeger- og Fiskeforening, Skui Vel, Tanum Vel og Sandvika Vel.  

Vi samarbeider nært med Oslo Elveforum, Asker Elveforum, Naturvernforbundet i Bærum, Birdlife 
Asker og Bærum samt Bærum Natur- og friluftsråd. 

Ved utgangen av året hadde vi 555 elvevenner og kontaktpersoner, en økning på 53 fra 2023. 

Pr 31/12-2024 har vi 1020 følgere på vår Facebook-side «Bærum Elveforum». 

Vi følger opp henvendelser som vi får fra våre elvevenner, enten direkte eller gjennom Bærum 
Elveforum på Facebook eller våre hjemmesider.  
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Facebook og hjemmesider 

 

Våre facebook-sider «Bærum Elveforum» 
drives av Gunnar Fimland, og tilhengerskaren 
øker stadig. 

Pr januar 2025 hadde vi  

1030 følgere og 895 likes 

 

Vi publiserte 72 saker på vår Facebook-side i 
2024 

Hjemmesidene www.baerumelv.no  
drives av Terje Bøhler 

 

 

 

 

 

Samarbeid med Bærum kommune 

Vi har et uformelt og løpende samarbeid med kommunens vannmiljø-enheter. Våre nærmeste 
kontaktpersoner i Bærum kommune har vært avdelingsleder Morten Gunnar Estensmo, 
prosjektleder Ingvild Tandberg, fagkonsulent Gro Angeltveit, jordbrukssjef Gudbrand Teigen, 
vassdragsinspektør Ole Kristian Johansen, fagkonsulentene Karsten Nordal Hauken og Morten 
Merkesdal, og tjenesteleder Eilev Gunleiksrud i Natur-, vei og miljøforvaltning.  

  

http://www.baerumelv.no/
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SaFoVa 

SaFoVa - Samarbeidsforum for Vassdrag - er et møteforum mellom Bærum Elveforum og relevante 
enheter i Bærum kommune. Bærum Elveforum og Bærum kommune alternerer organiseringen av 
disse møtene med innkalling, befaring og møtereferat.  

Det ble avholdt to SaFoVa-møter i 2024. 

Den 04.06.2024 ble det avholdt (av BEF) befaring av potensielle gytebekker til Isielva 

• Ulvestubekken 

• Dalsbekken 

• Urdselva (nedre del) 

• Tanumbekken 

• Nyjordsbekken 

Den 13.12.2024 ble det avholdt (av BK) i kommunegården der følgende stod på agendaen: 

• Lysakerelva – vern og forvaltningsplan  

• Status bekkeåpninger m.m.  

• Eventuelt (Bilsalg ved Smedgården, Dam Nord for Økriveien, BEF prosjekt primo 2025, 
BEF prosjekt søknader for rest-prosjekter/-midler av 2024)  

 

Med SaFoVa har vi fått aktiv deltakelse fra kommunale etater. Bærum Elveforums bidrag dreier seg 
bla om at vi har elvevenner med uvurderlige kunnskaper om lokalmiljøene. Ikke minst kan vi hevde 
våre synspunkter og øve påtrykk uavhengig av politiske føringer og administrative begrensninger. På 
den måten kan SaFoVa være en pådriver for gjenåpning av lukkede elve- og bekkestrekninger, for at 
strekninger i og langs vassdragene holder en tilfredsstillende natur- og miljøstandard, at det er mulig 
å komme seg langs vassdragene fra fjorden til Marka, og for utvikling av Bærums blå-grønne 
infrastruktur i byggesonen. 
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Møter i regi av Bærum Elveforum 

 

Årsmøte ble avholdt 6. mars i kommunegården i 
Sandvika. Det var 35 fremmøtte. 

Se Årsberetning for 2023 (link) 

Etter den formelle delen ble det holdt to foredrag. 

 

«Der elven renner - En liten hyllest til Lysakerelva» 
video laget av Hans Kristian Haug Schilde 

 

«Eksempler på bekkeåpningsmuligheter i Bærum» 
ved gruppeleder Beate Akselsen, AsplanViak 

 

 

 

Forummøter 

Det ble ikke holdt noe Forummøter i 2024. 

 

 

  

https://portal.styreweb.com/api/files/6893554/XBvKA6kFGUGcAPOQeqnpKw/A%CC%8Arsberetning%20for%202023.pdf?DocLinkId=24981&ref=%2finformasjon%2fnyheter%2fvis%2f%3fT%3d%25C3%2585rsm%25C3%25B8te%25202024%2520den%25206.%2520mars%2520kl%252019.00%26ID%3d41897%26af%3d1%26
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Foredrag 

Bærum Elveforum har holdt følgende foredrag i 2024: 

• 29.01.2024 «Sandvika Naturpark» av Terje Bøhler for Bærum Rotary Klubb 

• 19.03.2024 «Sandvika Naturpark» av Terje Bøhler for Sandvika Vels årsmøte 

• 23.03.2024 «Sandvika Naturpark» av Terje Bøhler for Engervannets Venners årsmøte 

• 29.04.2024 «Oslofjorden – utfordringer og muligheter» av Terje Bøhler for Eiksmarka Rotary 
Klubb 

• 09.10.2024 «BEF presenterer BEF» for Bekkestua Rotary Klubb 

• 14.10.2024 «Oslofjorden – utfordringer og muligheter» av Terje Bøhler for Bærum Vest 
Rotary Klubb 

• 18.11.2024 «Sandviksvassdraget i går, i dag, i morgen» av Terje Bøhler for Bærum Vest 
Rotary Klubb 

 

 

Vi holder gjerne foredrag for andre foreninger – se vår foredragsoversikt (link) 

 

 

 

 

  

https://b-elveforum.forening247.no/informasjon/nyheter/vis/?T=Foredragsoversikt&ID=43991&af=1&
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Uttalelser 

Bærum Elveforum kommenterer løpende saker ut fra vannmiljøets beste. I 2023 sendte vi: 

• «Varslingsbrev – Endring av reguleringsplan for E16 Wøyen – Bjørum» (10/1, vi fikk 
utsettelse) 

• Plan for friluftslivets ferdselsårer – utsatt frist 1/12-2023 (vi fikk ikke kommentert den) 

• Bekkestumyra (Innspill til reguleringsforslag om Bekkestumyra) 

• Detaljregulering Lommedalsveien 204-214 (MAXBO) 

• Oppstart av verneprosess for Lysakerdalen (frist 15/4) 

• Løvenskioldbanen (Høringssvar: Tiltaksplan for forurenset grunn ved Løvenskiold 
skytterbaner) 

• Forslag til ny planstrategi 2024-2027 

• Høring offentlig ettersyn - detaljregulering for Hauger skole 

• Valler barnehage - Brynsveien 47 

• Kommunedelplan for kulturminner, kulturmiljøer og kulturlandskap – Kulturmiljøplan 

• Bærumsveien sykkelvei med fortau 

• Høring offentlig ettersyn - detaljregulering for Hauger skole 

• Kommuneplanens arealdel 2022-42 Bærum kommune - Høring av endring av areal avsatt til 
snødeponi 

 

 

Deltagelse på kurs, møter, seminarer og konferanser 

• 13/01 Årsmøte i FNF Oslo & Akershus 

• 24/01 Jordbruksmøte m/Gudbrand Teigen: «Åpent møte om strategier for jordvern i 
Bærum» 

• 20/02 Nettverk for en levende Oslofjord - Ferskvannsgruppa 

• 18/03 Oslofjordkonferansen 2024 (Sentralen, Oslo) 

• 18/04 Møte i Nettverk for en levende Oslofjord 

• 29/05 Seminar om Oslos byvassdrag (Sagene Samfunnshus) 

• 07/11 Fellesmøte Oslo + Bærum + Asker + Lørenskog Elveforum 

• 23/09 Glomma vannregion: Møte i regional referansegruppe 

• 21/11 Høstmøte i Nettverk for en levende Oslofjord 

• 04/12 Seminar «Kan oppdrett av lavtrofiske arter være med å redde Oslofjorden?» 
Holdes av Oslofjordnettverket. 
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Økonomi og regnskap 

Bærum Elveforum er en interesseorganisasjon. Vår virksomhet baserer seg ikke på kontingenter fra 
innbetalende medlemmer, elvegrupper eller elvevenner. Vi driver Bærum Elveforum med 
prosjektstøtte og sponsormidler fra det offentlige og næringslivet.  

I 2024 fikk vi kr. 150.000.- i driftsstøtte fra Bærum kommune, samt prosjektmidler kr 372.500.- fra 
kommunen i hht vår partnerskapsavtale av 24/11-2023. 

Styrets medlemmer og mange elvevenner bidrar med svært mye egeninnsats.  

 

Konto-oversikt for DRIFT-konto 1503.70.05905 

Sum inn på konto Sum ut av konto Saldo pr 1/1-2025 Saldo pr 1/1-2024 
1.027.321 655.185 577.596 205.460 

 

 

Vi har (hatt) tre bank-konti i 2025: 

• DRIFT-konto    

• TJERNSMYRTJERN-konto  (avsluttet 24.09.2025) 

• SKATTETREKKS-konto  (saldo 0.- benyttes kun ved innbetaling av skatt)  
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Resultatregnskap 

 

Fra vårt regnskapssystem 

 

 

Kommentar-1: OTP-innbetaling 1/8 ble ført opp i FIKEN som kr. 819.- når bank-innbetalingen var 
(korrekt) kr 619.-  

Kommentar-2: OTP-innbetalingen 22/1 kr 3.758.- ble registrert i FIKEN i 2023 og kom med i 2023-
regnskapet, men innbetalingen er utført først 22/1, og skal således ikke hensyntas i bank-regnskapet 
(ved sammenlikning av fiken vs bank-transaksjoner).  
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Revisjonsrapport 
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Periodisering 
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Prosjekter 

Bærum Naturfestival 2024 

Siden Bærum kanskje er den 
kommunen i Norge med aller 
størst naturmangfold ønsker vi 
å vise frem noe av denne flotte 
naturen til publikum. Dette tror 
vi kan bidra til at folk tar bedre 
vare på naturverdiene våre. 
Bærum Naturfestival har blitt 
avholdt både i 2017, 2018 og 
2019. Da var det Bærum Natur- 
og Friluftsråd som arrangerte 
det. Fra 2021 er det Bærum 
Elveforum som er vertskap for 
arrangementet. Også i 2024 
arrangerte vi turer med 
turledere fra naturfaglige 
foreninger, andre aktiviteter er 
guidede «opplevelsesturer» 
langs vassdraget. 

 

 

Programmet for 2024 var variert, våre turer er gratis og alle er velkomne! 
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Turprogrammet for 2024 var som følger: 

 

• 5. mai (søndag) kl. 11.15–14.45 Lysakerelva i vårflom. Rusletur med Lysakervassdragets Venner 
(fra Grinidammen) 

• 14. mai (tirsdag) kl. 18–21 Fuglesangtur til Dælivann. En klassiker av en tur i kanskje Bærums 
flotteste kulturlandskap 

• 20. mai (mandag 2. pinsedag) kl. 9–11.30 Fuglesangtur i Sandvika Bypark. Spennende fugleliv i 
Engervannet og langs Sandvikselva 

• 21. mai (tirsdag) kl. 18–20 Fuglekassetur langs Sandvikselva. Vi sjekker fuglekasser og ser/hører på 
fuglelivet 

• 9. juni (søndag) kl. 13.20–15.00 Vandring langs Lysakerelva (Jar–Lysaker) med turkartet 
«Opplevelser langs Lysakerelva» 

• 16. juni (søndag) kl. 12–14 Rusletur langs Øverlandselva med turkartet «Opplevelser langs 
Øverlandselva» 

• 20. juni (torsdag) kl. 23–24 Myrsangertur til Øverland utfartsparkering. Hør denne 
mestersangeren synge på natten 

• 14. august (onsdag) kl. 18.30–20.30 Gamle Øverland Bro. Spennende tur med historikk, skjøtsel, 
svartelistearter og mye annet 

• 21. august (onsdag) kl. 18–20 Vandring langs Isielva med turbrosjyren «Opplevelser langs Isielva» 

• 26 august (mandag) kl. 18.30–20.30 Vannplanter i og ved Tjernsruddammen med Norsk Botanisk 
Forening 

• 27. august (tirsdag) kl. 18.30–20.30 Planteliv ved Skallumdammen (Stabekk) med Norsk Botanisk 
Forening 

• 1. september (søndag) kl. 12–15 Rusletur langs Øverlandselva med turbrosjyren «Opplevelser 
langs Øverlandselva» 

• 2. september (mandag) kl. 18.30–20.30 Botanisk rusletur langs Sandvikselva med Norsk Botanisk 
Forening 

• 8. september (søndag) kl. 13.15–14.45 Vandring langs Lysakerelva fra Grinidammen til Jar med 
turbrosjyren «Opplevelser langs Lysakerelva» 

• 11. september (onsdag) kl. 18–20 Mølladammen og omegn – AVLYST ! 
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Rapport fra turene  

 

5. mai (søndag) kl. 11.15–14.45 Lysakerelva i vårflom 

Rusletur med Lysakervassdragets Venner (fra Grinidammen). Et kort turreferat fra turleder John 
Tibballs (leder for Lysakervassdragets Venner følger: 

«Turen gikk bra men med kun 12 deltakerne, inkl. vår egen baktropp på to. Dårlig værmelding som 
ikke slo til bidro til det. Det var en veldig hyggelig stemning og i fikk også et politisk innslag ved 
pausen på Lysejordet som nå trues av «monstermastetunnelen». 

Kom i mål presist på 3,5 t. John Tibballs» 

 

14. mai (tirsdag) kl. 18–21 Fuglesangtur til Dælivann. 

En klassiker av en tur i kanskje Bærums flotteste kulturlandskap. Fellestur i regi av Bærum Elveforum 
og Birdlife, med turleder fra Birdlife. Turreferat følger: 

Hei 
 
Vi hadde en BirdLife OA-tur til Dælivannet i Bærum den 14. mai 2024. Der observerte vi i alt 40 arter: 
 
Kanadagås 1; Stokkand 3; Toppdykker 8; Ringdue 8; Flaggspett 2; Sanglerke 3; Låvesvale 2; Linerle 3; 
Gjerdesmett 3; Jernspurv 2; Rødstrupe 10; Svarttrost 20; Gråtrost 10; Måltrost 5; Rødvingetrost 10; 
Gulsanger 2; Munk 10; Hagesanger 2; Bøksanger 8; Gransanger 5; Løvsanger 5; Fuglekonge 4; 
Gråfluesnapper 2; Svarthvit fluesnapper 6; Svartmeis 1; Blåmeis 4; Kjøttmeis 3; Spettmeis 5; 
Trekryper 2; Nøtteskrike 1; Skjære 1; Kråke 2; Pilfink 2; Bokfink 20; Grønnfink 10; Stillits 2; Grønnsisik 
15; Kjernebiter 10; Gulspurv 7; Sivspurv 2 
 
Fullstendig værrapport: 
Temperatur 20º, lettskyet, høye skyer, god sikt, ingen nedbør, vindstille 
 
Turrapport: 
Det møtte opp 28 personer på denne solrike og varme maidagen. Vi gikk gjennom 
hasselkalkedellauvskogen nedover mot Dælivannet. I skogen hadde vi blant annet 8 syngende 
bøksangere. Fuglesang ble det store temaet og flere sangere ble hørt, som f.eks. hagesangere og 
gulsangere. Både svarthvit fluesnappere og gråfluesnappere var aktive. En padde møtte vi på stien 
ved sørenden av vannet. I tillegg traff vi på rådyr med og uten gevir. 
 
Knut Eie 
 
Observasjonsrapporten med bilder finner du her: oa.birdlife.no/observasjoner/83713 

http://url5063.oafugl.no/ls/click?upn=u001.SMh5qabLg6A6M7I4VZK0bQPMtZeb1C6AhcyN5pSCSj1efbMm8VHwlTJ1nuxAMbxBMvRSroh2Z-2FxEQBAxuLm9RQ-3D-3D9FAq_OZ1A3KdGY5vBAQdE-2BIZZVqBEwbjgiaajbBkfQXNd3Pl-2FnFv8jQFVdt-2BJ2j19-2Fzn-2FyQy6fyYOb1X7CFLf6l-2BQ8QTfkPt2d4QWYbZdX-2FPHm4rZnwaf5EiD5FFzO1pL4qM9iMGr5IVrOyP9dd9ZzqdcL9mmuhZsZMdjW1ZgEqMFjqpGSr4T6mOCgwGrC1lOsVkf7YA1AG-2FD4YOvD0LmU33iGKJB-2F7eErVeNQv6hczykXnk9wjWmW-2FY6Zu42a7incfWr
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20. mai (mandag 2. pinsedag) kl. 9–11.30 Fuglesangtur i Sandvika Bypark. 

Spennende fugleliv i Engervannet og langs Sandvikselva 

Hei 
 
Vi hadde en BirdLife OA-tur til Sandvika By og Engervannet i Bærum den 20. mai 2024. Der 
observerte vi 39 arter: 
 
Brunsisik 1 (overflyvende vokal brun-/gråsisik, brunsisik antas) 
(bare sjeldne arter er tatt med) 
 
Delvis værrapport: 
Temperatur 23º, skyfritt, svak vind 
 
Turrapport: 
Kun 4 turdeltager på denne fine vårdagen. Dårlig oppmøte på denne 2. pinsedag kan tilskrives 
langhelg med fridag på fredag også (17. mai). Vi ruslet rundt i Sandvika langs Sandvikselva og hørte 
på fuglesangen for deretter å ta en tur til Engervann for å se på "vannfugl" der. Det mest 
oppsiktsvekkende var nok en stokkand-hunn med 8 helt (?) svarte pullus! Var det smaragdand-
hannen som var faren? (bilder kommer etterhvert...) 
 
Terje Bøhler 
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21. mai (tirsdag) kl. 18–20 Fuglekassetur langs Sandvikselva. 

Vi sjekker fuglekasser og ser/hører på fuglelivet. 

 

 

 

Turleder Bjørn Frantzen (Birdlife Asker & 
Bærum) forteller om fuglene som hekker 
langs Sandvikselva til interesserte 
fremmøtte. 

 

 

Bjørn har ringmerkingslisens fra 
Stavanger Museum, og ringmerker alle 
fugleungene som vokser opp i alle de 
over 500 fuglekassene han har satt ut 
langs våre vassdrag. Kassene følges nøye 
opp hvert år. 

Her er det en ung kjøttmeis som 
ringmerkes. 

Slike ringer er ikke til skade for fuglen, og 
det er kun autoriserte personer som har 
lov til å ringmerke fugl. 

 

 

 

En ung gråtrost ble også merket. 
Gråtrosten er hekker ikke i fuglekasser, 
men her hadde et par gråtrost bygd rede 
på taket av en fuglekasse… 
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9. juni (søndag) kl. 13.20–15.00 Vandring langs Lysakerelva (Jar–Lysaker). 

Vi vandrer med turkartet «Opplevelser langs Lysakerelva». 

«Turen ble sterkt redusert da det kom et værvarsel om sterk nedbør fra oppmøtetidspunktet, kl 13. 
Turen gikk først til Lysejordet hvor man fikk dekning under det første kraftige regnværet. Så gikk 
turen nedover til Jar skole hvor det på ny begynte å regne hardt. Turen ble avkortet og avsluttet ved 
Lilleaker trikkestopp.» 

 

16. juni (søndag) kl. 12–14 Rusletur langs Øverlandselva. 

Vi vandrer med turkartet «Opplevelser langs Øverlandselva» 

Turreferat fra turleder Martin Nickelsen, leder av Øverlandsvassdragets Venner følger: 

«Hei. 

Vi var i alt 10 personer. Her en glad gjeng som raster i Blomsterkroken. En hadde hoppet av litt før. De 
sa ok til å legge ut bildet. Noen regndråper i håret v start men etterhvert supert vær! Var først nedom 
gamlebroa. Tre av deltagerne veldig opptatt av å registrere stolper underveis! Ellers det vanlige om 
sager og møller og pottemakeriet etc nedover pluss litt om steinalderboplassen ved Skogfaret. Flere 
spurte om masse underveis og håper de fleste fikk tilstrekkelig svar. Kvikkleire var flere innpå. 
Søppelfyllinga Ø2 visste bare en om. Han hadde selv kjørt søppelbil og tømt der! 

Alle fikk turbrosjyren " Opplevelser langs Øverlandselva". Vi avsluttet i Halvorsens vei. Fire fortsatte 
selv til Sandvika. Alle ga uttrykk for en fin og hyggelig vandring.» 

 foto Martin Nickelsen 
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20. juni (torsdag) kl. 23–24 Myrsangertur til Øverland utfartsparkering. 

Hør denne mestersangeren synge på natten. 

Totalt 10 fremmøtte 

Vi stod først ved FUS marnehage for å høre etter myrsangere. Det ble spilt lyd men intet hørt. 
Deretter gikk vi bort og forbi trafostasjonen. Først stille. Så spilte vi lyd, og fikk startet et individ ca 30 
meter fra oss midt ute på jordet nedenfor trafostasjonen. Ikke lenge etter startet en til å synge 
mellom stien og trafostasjonen, kun 5-10 meter fra oss, bak en «hekk» av selje. Dette stod vi å 
«beundret» i flere minutter før vi kikk videre. Atle Quale hørte en til litt leger nord på jordet (omtrent 
ved blå sirkel antas) 

 

 

Interesserte, lyttende turdeltagere –myrsangere ble hørt. Bl.a. en som sang for full hals 10 fra oss. 
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14. august (onsdag) kl. 18.30–20.30 Gamle Øverland Bro. 

Spennende tur med historikk, skjøtsel, svartelistearter og mye annet. 

 

 

 

Det var en fin kveld med oppholdsvær og rolig 
stemning nede ved Øverland bro. Ikke veldig 
mye vann i elva. På programmet stod historien 
om gamle Øverland bro og den tidligere 
bekkekvernen («Øverlandskvenna»), 
naturskjøtsel, fugleliv og miljøutfordringer 
knyttet til området. 

 

 

 

 

 

Foto ukjent 

 

 

 

21. august (onsdag) kl. 18–20 Vandring langs Isielva med turbrosjyren «Opplevelser langs Isielva» 

Turleder Per Håkon Nervold, Bærum Elveforum – kort oppsummering av turene følger. 

 

Sommeren 2024 var Per Håkon Nervold turleder på 
samme elvevandring langs Isielva. Først som 
turleder for DNT, og senere for Bærum Elveforum 
(Bærum Naturfestival). 

Begge turene var veldig vellykkede med svært 
interesserte deltagere. Totalt deltok det over 20 
personer på turene. Det ble foretatt en hyggelig 
kaffe og matpause nede ved Gatahølen på begge 
turene. 

Når snart E16 veiutbygging er ferdig til sommeren 
vil neste turer starte oppe ved Bjørum sag og 
Nypefoss, ved porten til Kjaglidalen.  

Foto Per Håkon Nervold 
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26 august (mandag) kl. 18.30–20.30 Vann – og sumpplanter ved Tjernsrudtjernet. 

Samarbeidstur med Norsk Botanisk Forening. 

Turen var i samarbeid med Bærum Elveforum og en del av Bærum Naturfestival. 

Det ble så mange deltagere, at en gammel mattelærer ikke klarte å telle dem! Vi var en flott gjeng 
11-12 stykker som ruslet rundt Tjernsrudtjernet en lun og trivelig augustkveld. Først skulle vi sjekke 
ut de botaniske godbitene som var dronningstarr (NT = nær truet på rødlista) og 
kjempestarr(EN=sterkt truet). Grunnet den våte sommeren, var vannstanden i Tjernsrudtjernet mye 
høyere enn i mer normale tider, så vi ble våte på beina alle sammen, men vi fant dem.  

 

En frivillig peker på kjempestarr, 
Foto: Kristin Vigander 

 

Bernhard Kløw Askedalen bruker kasterive for 
å hente opp andemat, foto Kristin Vigander 

 

Underveis i vandringen ble flere bregner identifisert, særlig myrtelg (VU=sårbar) som har flere 
voksesteder langs vannet. Den sjeldne arten trollurt, står så liten og unnselig i stien. Den ville 
fredløsen vokser flere steder. Den hjemlige springfrøen vokser også langs vannet.  

 

Vakre partier langs Tjernsrudtjern,  
foto: Kristin vigander 

 

Tore Berg registrer forvillet stor hjortetrøst, 
foto: Kristin Vigander 
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Det ble forklart problemene med fremmedarten fagerfredløs som er i samme familie som fredløs og 
mongolspringfrø og kjempespringfrø som er i familie med vår hjemlige springfrø.. Problemstillingen 
med fremmedarter ble forklart, for her vokser forvillet alaskakornell, mongolspringfrø og flere andre 
invaderende fremmedarter.. Deltagerne var lei seg over å oppdage at mye hageavfall var kastet i 
området, selv om skilting og informasjon fra Bærum kommune er klar på at dette ikke er lovlig. Det 
er registrert 13 arter med forvillete fremmedarter langs tjernet. Kanskje en jobb for Jarmyras 
Venner? 

 

Ivrig leting etter botaniske godbiter ved Tjernsrudtjern, foto Kristin Vigander 

Alle arter ble registrert på felt-pc av Elin Viker Thorkildsen. Plantene ved tjernet er godt registrert fra 
tidligere, men det er greit med en bekreftelse på et område hvor det er så mye trafikk. Det er 
registrert ca 90 arter karplanter, 20 arter virvelløse dyr, 66 arter fugl og småsalamander. 

Som vanlig, medlemmene av botanisk forening kan ikke klokka, så turen tok en time lenger enn på 
forhånd annonsert.  

Referent: Kristin Bjartnes 
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27. august (tirsdag) kl. 18.30–20.30 Planteliv ved Skallumdammen (Stabekk). 

Samarbeidstur med Norsk Botanisk Forening. 

 

Var vi på botanisk tur langs Overfloden med brødrene Dal eller var vi på jungeltur på Bekkestua? 

Se bildene og døm selv! 

 
Overfloden eller? Foto: K. Bjartnes 

 
Jungel, foto: K. Bjartnes 

 
Foto: K. Bjartnes 

 
Foto: K. Bjartnes 

 

27. august var Buskerud Botaniske Forening på tur langs Skallumdammen, et samarbeid mellom oss 
og Bærum Elveforum som arrangerer Naturfestivalen.  

6 deltagere var på plass. Det sto fine klourt langs dammen der en sivhøne med unger svømte forbi 
oss. Den eksklusive dronningstarren sto også ute i vannet. Siden vannstanden er høyere enn normalt, 
ble vannkanten noe endret. Ellers var det broddtelg, elvesnelle og skogsivaks som ble registrert i 
artsobservasjoner.no, tilsammen 60 arter. Dessverre er det mye fremmedarter langs dammen og 
jordet like ved.  

 

Sammen med Norsk Botanisk Forening  
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1. september (søndag) kl. 12–15 Rusletur langs Øverlandselva. 

Rusletur med turbrosjyren «Opplevelser langs Øverlandselva». 

 

 

Et svært fornøyd turfølge som interessert leste fra vår turbrosjyre «Opplevelser langs Øverlandselva» 
Foto Martin Nickelsen 
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2. september (mandag) kl. 18.30–20.30 Botanisk rusletur langs Sandvikselva. 

Rusletur med Norsk Botanisk Forening. Referat fra turleder Kristin Bjartnes følger. 

  

Et samarbeid mellom Buskerud Botaniske Forening og Bærum Elveforum som arrangør av Bærum 
Naturfestival.  

 

Google Maps sier avstanden er 750 m og skal ta ca 10 minutter å gå. Av en eller annen merkelig årsak 
brukte vi 1,5 time frem (og bare en halv time hjem igjen). Det ble mange fine avstikkere ned til elva. 
Der vokser det bl.a.  mandelpil, vasspepper, flatsiv, ryllsiv, kjempesvingel og engforglemmegei.  Det 
regnet jevnt hele dagen, men 4 fornøyde deltagere var likevel med på turen. 

 
Mandelpil 

 

Vasspepper 

 

 

 

Alle foto: Kristin Bjartnes 
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8. september (søndag) kl. 13.15–14.45 Vandring langs Lysakerelva. 

Fra Grinidammen til Jar med turbrosjyren «Opplevelser langs Lysakerelva». 
En liten turrapport fra turleder John Tibballs følger. 

 

«Gårsdagens tur tiltrakk kun 6 deltakere. Det var 3 av våre medlemmer og 4 som tilhørte Røa vel som 
også reklamerte for turen (som vi har holdt sammen med dem i fire tidligere år). En deltaker hørte til 
begge organisasjoner. Det ble en hyggelig tur, men den tok lengre tid enn beregnet! 

Turstien på Bærumsiden var så ødelagt av trevelt og utvasking. Håvard Kristoffersen i kommunen er 
klar over problemet, men mangler budsjettmidler til å foreta noe.» 

 

 

11. september (onsdag) kl. 18–20 Mølladammen og omegn – AVLYST ! 
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Gamle Øverland Bro  

Gunnar Fimland er prosjektleder. 

 

Som tidligere år er bruken av området rundt Øverland bro bra. Folk setter seg ned på benken, leser 
informasjonsskilt og tar det med ro. Brukerne er ryttere, hundeluftere, joggere, turgåere og 
pilegrimer. 

Skjøtsel: Det ble utført slått og raking som tidligere av hele arealet i august/september. Deler av 
området ble også slått i juni/juli der det vokser ekstra kraftig. Årlig slått og raking for å utarme jorda 
påvirker hva som vokser der år for år. Spesielt i år var den ekstra varme våren og alle blomster som 
blomstret tidligere enn normalt. Innsatsen med å flytte planter internt på områder for å spre 
bestander fortsatte og vil fortsette videre i 2025. I 2025 vil slått fra blomstereng på Nygård (med 
modne blomsterfrø) bli forsøkt spredt utover for å se om dette kan øke artsmangfoldet. Slåttejobben 
er stor og det vil være aktuelt å ha slåttedugnad i 2025. Det ble ryddet en del i krattvegetasjon og 
mindre trær for å gjøre brua mer synlig og øke opplevelsesverdien av området. Steinhauger som skal 
fungere som skjulested for små dyr, insekter etc. tilføres stadig mer stein og blir dermed mer egnet 
for formålet.  Det ble plukket søppel ved påsketider og ellers litt småtteri resten av året.  

Fremmedarter: Russekål-bestanden har vært luket i 5 år og den er trolig redusert, men anvendt 
metode er lite effektiv. Russekål ble i år kun slått for å hindre blomster og frøsetting. Dette fortsetter 
i 2025. Målet er å utarme den hardføre planten. Kanadagullris har vært luket i 7 år og er nær 
utryddet fra området! Pilotprosjektet med luking av kanadagullris langs hele Øverlandsvassdraget ble 
videreført i 2024, men med noe redusert innsats sammenliknet med 2023. Valurt er en kraftig 
fremmedart som sprer seg voldsomt og det er uklart hvordan denne best skal bekjempes. I 2024 ble 
kun gjentatt slått benyttet mot denne. 

Steinvelvbrua: Gunnar Fimland er historielagets fadder for Øverland bru. Både i 2023 og 2024 har 
det vært kraftige flommer i Øverlandselva. De kraftige flommene siste årene har gravd mye i 
massene nedstrøms for brua og det vil være aktuelt å invitere kommunen på befaring om tiltak bør 
utføres (legge ut store stein som hindrer videre erosjon). Den gamle steinbrua var svært mosegrodd 
og planterøtter vokste inn mellom steinene. I 2024 ble steinvelvbrua rensket for mose og røtter. Den 
er nå mer synlig og mindre utsatt for frostsprengning. Det var historielaget og Øverlandsvassdragets 
venner som stod for dugnaden. Det ble også gravd ut en renne parallelt med stien for å hindre at 
stien fylles med vann og gjørme fra jordet på vestsiden. 

«Øverlandskvenna» stod rett ovenfor 
Gamle Øverland Bro, rett nedstrøms 
dagen brofundamenter ved Øverland 
bro (ses på bildet). 
Her ser man Øverlandskvenna intakt 
med vannrenne og kvernkall. Bildet 
er tatt i 1975 av Ellen Drage, rett før 
kverna ble flyttet til Wøyenfossen. 
Der stod den i flere år til den ble 
pakket sammen og lagt i sine 
nummererte bestanddeler i låven på 
Wøyen gård – der den ligger fortsatt. 
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Miljøvernprisen 2024 til Gunnar Fimland! 
 
Naturvernforbundet i Bærum (NiB) har tildelt miljøvernprisen for 2024 til Gunnar Fimland. Bærum 
Elveforum (BEF) gratulerer Gunnar med denne svært fortjente prisen! For Bærum Elveforum har 
Gunnar i en årrekke vært særlig engasjert i området ved Gamle Øverland bro. Her har han gjennom 
flere år bl.a. drevet skjøtsel og luking av «svartelistede» plantearter for å fremme de naturlige 
blomsterengene, og for derigjennom bl.a. å gjøre området mer attraktivt for publikum. Gunnar er 
også BEFs mangeårige facebook-redaktør, et svært viktig arbeide for å kommunisere med vårt 
publikum! Hans engasjement strekker seg langt utover arbeidet for Bærum Elveforum. 
 

 
 
Bærum Elveforum gratulerer med en svært velfortjent pris! 
 
 
 

 
Gamle Øverland bro.  
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Vassdragsleden Isielva 

I 2024 får vi midler gjennom Bærum kommunes anleggsplan samt midler gjennom 
Sparebankstiftelsen (omdisponerte midler fra Tjernsmyrtjern-prosjektet) for å videreføre arbeidet. 
Alt arbeidet med tekst, bilder, godkjenninger fra grunneiere for utplassering av skilter etc er på plass. 
Dessverre ble det mye forsinkelser hos skilt-produsenten som gjorde at vi ikke fikk satt ut alle 
skiltene før tele kom, men pr januar 2025 er nå alt «i hus», så det gjenstår kun å få satt det 
resterende opp. Det vil skje så snart telen er gått på vårparten 2025. 

 

Jordspyd til skilt under oppsetting 2024 

 

  

Skilt for utsetting så snart telen går i 2025 
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Ryddedugnad langs Øverlandselva 2 ganger pr år (vår og høst) 

 

 

 

 

 

 

 

Område Grini Næringspart-Øverland (vår) 

Ryddingen utføres av Eiksmarka Rotary Klubb. 

Eiksmarka Rotary Klubb ryddet Østernbekken fra møtet med Ilabekken og nedover golfbanen. 

Eiksmarka Rotary (6 personer) ryddet Østernbekken fra Grini Næringspark til Ilabekken. 

Det resterende av området, som i all hovedsak går i golfbaneområdet, ble tatt noe senere.  

 

Område Øverland-Presteveien (vår) 

Ryddingen utføres av Eiksmarka Rotary Klubb. En liten rydde-rapport følger. 

 

 

«Hei Terje. Bjørn og jeg tok nedre del an Bekkestua Rotary Klubbs 
ansvarsområde. Kl. 18 i dag startet 2 andre og tar den midtre del. Det 
var lite søppel og jeg har lagt i min søplekasse. Så var det en felg som 
jeg tar med Isi. Mvh Tom Rune» 

 

Foto Tome Rune Nilsen 

 

 

Område Presteveien-Engervann (vår) 

Rydding av området langs 
Øverlandselva den 30/4-
2024 av Bærum Elveforum 
med elvevenner. En god del 
søppel. Mest plast, men også 
noe annet skrammel av ymse 
beskaffenhet. 

  

Bærum Elveforums elvevenner gjør vår-rengjøring langs Øverlandselva 
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Område Grini Næringspart-Øverland (høst) 

Ryddingen utføres av Eiksmarka Rotaryklubb.  

 

Område Øverland-Presteveien (høst) 

Ryddingen ble utført av Bekkestua Rotaryklubb. Kort rapport med bilder: 

 

«Hei Terje. På torsdag gikk 
Bjørn og jeg den nederste 
delen av vårt område. Fra 
Haslum og ned. De to andre 
delene tar de 4 andre som har 
sagt ja. Det var ikke noe 
søppel, men mange trær var 
felt og flere måtte vi gå over 
eller under. Mvh Tom Rune» 

  

 

Område Presteveien-Engervann (høst) 

Ryddingen ble utført av Bærum Elveforum med elvevenner.  

 

Bærum Elveforum 
sammen med 
elvevenner ryddet 
strekningen fra 
Presteveien og ut 
til Engervannet 
den 16/10. Noe 
søppel var det, 
men ikke så mye 
som tidligere år.   
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Ryddedugnad langs Isielva og Lomma 1 gang pr år (høst) 

 

Det viste seg ikke mulig 
å få organisert rydding 
med ungdommer fra de 
politiske 
ungdomspartier i år, så 
Bærum Elveforum, 
sammen med mange av 
våre elvevenner, stod 
for ryddingen i år. 
Ryddingen foregikk i 
november. Generelt kan 
sies at det stedvis var 
mye søppel og skrot. 
Særlig i skråningen på 
østsiden av veien 
nedenfor Nypefoss bru.     

 

 

Samlet søppel fra nedre del av Isielva og nedre del av Lomma 

 

Mye søppel ved Nypefoss Bru 

 

Stedvis bratt og ufremkommelig øverst i Isielva 

 

Ikke mye søppel nedenfor Glitredammen 
 

En del søppel og skrot fra Vøyenenga til 
elvemøtet 
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Bærums Vassdragsatlas (ala TURGUIDE) 

Lages etter mal av Oslo Elveforums TURGUIDE (se også bilde): 

https://usercontent.one/wp/www.osloelveforum.org/wp-
content/uploads/2019/03/TURGUIDE_norsk.pdf 

 

Arbeidet med tekst, bilder, design og kartarbeid ble nesten ferdig i 2024. PDF’en blir ferdig i februar 
2025, med etterfølgende trykking. 

  

https://usercontent.one/wp/www.osloelveforum.org/wp-content/uploads/2019/03/TURGUIDE_norsk.pdf
https://usercontent.one/wp/www.osloelveforum.org/wp-content/uploads/2019/03/TURGUIDE_norsk.pdf
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Fosser og stryk i Bærum 

Det er over 70 fosser, stryk og demninger i Bærums 18 mellomstore og store vassdrag, fra 
Abbortjernbekken i øst til Askerelva i vest. Opp gjennom tidene har fossene gitt kraft til kverner, 
møller, sagbruk og kraftverk. Flere steder har man bygget demninger. Disse har økt fallhøyden, og 
dermed økt energien som man kan få ut av vannet. Demninger har også gitt mulighet for 
oppdemning, for dermed å kunne regulere utløpet fra dammer og vann. Vannene har vært viktige for 
vannforsyning, og fungerer som flomdempningsmagasin.  

Odd Tore Saugerud og Bo Wingård arbeider med en bok som forteller om de fleste fossene, om de 
mange demningene og vannene, og om flere partier med elvestryk i de store elvene. Boken tar med 
feltparametre for og kart over vassdraget. Boken blir rikt illustrert med bilder av fossene, 
demningene og strykene, og ventes å bli ferdig trykket i løpet av 2025, dog avhengig av eksterne 
midler. 
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Bekjempelse av skadelige fremmede arter (kornell) 

Bærum elveforum, sammen med elvevenner, har hatt dugnad sammen med Bærum kommune for 
bekjempelse av de fremmede, skadelige plantene «alaskakornell» og «sibirkornell» (samlebetegnelse 
«kornell») langs Isielva.  

 

Vi lagde en «flåte» oppå en steinhaug til å legge 
kornell-greinene på så de ikke skulle komme i 

kontakt med jorda for da vil de sette nye skudd. 

 

Dugnadsgjengen i arbeide med å kutte. 

 

 

Det pensles så med bekjempelsesmiddel på de 
kuttede sårflatene. 

 

Bekjempelsesmiddelet er tilsatt et blått 
fargestoff som viser hvor det er penslet. 

 

Kvisthauger legges godt over flommålet, og sperrebånd og informasjonsplakat settes opp  
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Stolpejakt 

Bærum Elveforum er blitt offisiell arrangør av «stolpejakt» fra 2024. Vi ønsker å få folk ut i våre 
elvenære områder for å oppleve den flotte naturen langs våre vassdrag. Vi mener at våre elvemiljøer 
blir bedre ivaretatt når folk kommer seg ut og får oppleve disse flotte elevmiljøene og de gode 
rekreasjonsområdene.  

Som førstegangs-arrangør gikk stolpejakten over all forventning. Totalt var det 2110 «stolpejegere» 
som gikk turen, og 35.000 stolper som ble besøkt (QR-koder avbildet)! Veldig hyggelig å se at våre 
vassdragsnære områder kan bidra til hverdagsglede og folkehelse. Dette inspirerer oss til å arrangere 
ny stolpejakt også i 2025. 

Stolpejakten ble arrangert sammen med Øverlandsvassdragets Venner med svært god assistanse fra 
mange av våre elvevenner. Stolpene ble satt ut 1/6 og tatt inn 31/10 (sluttdato for vår stolpejakt-tur). 

 

Olav Nipen (t.h.) og Martin Nickelsen (t.v) jobber med å sette i stand stolpene 

 

Olav Nipen (t.v.) og Martin Nickelsen (t.h) i arbeid med å sette ut stolpene langs Øverlandselva 

 
En særlig stor takk til Atie og Odd Tore Saugerud for uvurderlig hjelp bl.a. med trase-valg, kart og 
GPS-koordinater og innlegging av data i Stolpejakt-systemet. Stor takk også til Martin Nickelsen og 
Olav Nipen bl.a. for «stolpeproduksjon», utsetting in innsamling av stolper.  

https://stolpejakten.no/
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Hoslebekken - restaurering 

Prosjektet med å restaurere området langs den litte Hoslebekken kom litt sent i gang i 2024, men vil 
sluttføres på vårparten i 2025. Arbeidet består bl.a. i å kartlegge hvor det er for mye/lite vegetasjon, 
hvor kan man sette ut sittebenk (om ønskelig/hensiktsmessig), hvor kan man anlegge sti (om 
ønskelig/hensiktsmessig), hvor man eventuelt kan fjerne vegetasjon, behov for beplantning, 
«svartelistekartlegging» (planter), oppsett av fuglekasser, sette opp skilt med «forbudt å kaste 
hageavfall» etc. 
Mao alt som trengs for å gjøre disse mye brukte lokalområdene bedre for natur og publikum. 

Arbeidet består av: 

1. Befaringer 
2. Kort rapport (med bilder) som viser og beskriver det ovennevnte og konkret arbeid som må 

gjøres (se over). 
3. Rapporten skal også inneholde screen-shot fra naturbase.no og Artskart for å vise dagens 

naturverdier (naturtyper, rødlistearter for området) for å sikre at foreslåtte tiltak ikke er i 
konflikt med naturverdier. 

4. Koordinere arbeide med BK/PLNK og felles befaring om ønskelig (av BK). 
5. Utføre det som er beskrevet i rapporten (etter kommentarer/tilbakemeldinger fra BK/KLNP), 

i samarbeid med lokalt Vel og våre elvevenner. 
6. Alt arbeidet koordineres også med Furubakken Vel (lokalt Vel) 

 

 

Stedvis kastes det en del hageavfall/hageplanter ned i bekken. Det er ulovlig. 

 

.  
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Sandvika Byfest 2024 (30/8-1/9) 

I strålende vær ble det arrangert byfest og vi hadde egen stand og eget telt som hele tiden var 
bemannet av minst tre representanter fra oss. Et svært vellykket arrangement der vi fikk vist frem 
foreningen, snakket med publikum og delt ut diverse turbrosjyrer, faktahefter, informasjon om 
Bærum Naturfestival og annen skriftlig informasjon til interesserte.  

 

 

Elvevenn Rigmor Arnkværn i midten, flankert av 
leder Ole Kristian Udnes (t.v) og tidligere leder Bo Wingård (t.h) 

 

 

Et yrende folkeliv og strålende vær gjorde disse dagene til en virkelig stor byfest!  
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Elvegruppenes arbeid 

Seks elvegrupper er med i Bærum Elveforum: Engervannets Venner, Jarmyras Venner, 
Lysakervassdragets Venner, Mølladammen Restaureringsprosjekt, Skallumdammens Venner og 
Øverlandsvassdragets Venner.  

Mølladammen Restaureringsprosjekt 

Aksjonsgruppa har hatt det travelt gjennom 2024, og ligger derfor litt bak eget ambisjonsnivå for 
området. Det har imidlertid blitt gjennomført flere mindre ryddeaksjoner langs elva for å holde stien i 
hevd og farbar, samt rydde den fri for søppel og skrot som følger elva. Vi har gjennomført 2 
organiserte dugnader for å rydde søppel og vindfall, samt 2 organiserte turer med naboer og 
allmennheten. Til sammen utgjør dette i størrelsesorden 50-60 timeverk, som er betydelig mindre 
enn tidligere år men nok til å opprettholde en viss fremdrift. I tillegg kommer det et betydelig 
administrativt arbeid med oppfølging av planer og økonomisk rapportering til stiftelser og lignende.  

Vindfall fra aldrende granskog begynner å bli en større utfordring som vi må diskutere med 
skogsjefen, for å på sikt få opprettholde et skogsterreng langs elva. Det som nå står til nedfall vil 
gjøre det svært åpent i løpet av få år – beplantningstiltak for å få frem mer stedegen vegetasjon og et 
mer flersjiktet skogsterreng er noe vi må bruke tid på framover. 

For stien langs elva så gjenstår det fortsatt en god del arbeid på det vanskeligste partiet, som vi håper 
å få ferdigstilt på våren 2025. Det er allikevel grei nok fremkommelighet per i dag som åpenbart 
vekker interesse lokalt.  

Flere i nærmiljøet har begynt å bruke stien og tilbakemeldingen er unisont «Jøss, at det kan være så 
fint rett ved bebyggelsen» og «Her har jeg aldri vært før!» 

Det underbygger viktigheten for både folkehelse og ivaretakelse av natur og kulturhistorien langs 
elva ved å gjøre små tiltak for å gjøre dette tilgjengelig for allmennheten og øke bevisstheten om 
elvemiljøets betydning. 

 

Foto: Fuktige elvemiljøer langs Lomma. Anders Anker-Rasch   
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Øverlandsvassdragets Venner (ØVV) 

 

Øverlandsvassdragets Venner (ØVV) 
ser fram mot nye og spennende oppgaver i 2025! 

 

 

 

I 2024 var det en liten endring i styret: Jostein Holtlund ut, Rigmor Arnkværn valgt inn for to år 

 

Prosjekter 

ØVV v/Martin har tatt, tradisjonen tro, to vandringer langs Øverlandselva, fra Øverland til 
Engervannet. 16. juni og 10. september. Dette som en del av Bærum naturfestival. Relativt bra 
oppmøte, snitt ca 10-15 personer på hver tur.  

 

Bærum Elveforum har laget planer for opprydding langs øvre del av Hoslebekken etter innspill fra 
Rigmor Arnkværn. Planlagt gjennomført i 2025 av Bærum Elveforum, ØVV og Furubakken Vel. 
 

ØVV var med på dugnad 14. august i samarbeid med Asker og Bærum historielag på Gamle Øverland 
bro. 12-15 personer deltok. Ledet av Gunnar Fimland. Det var servering av kaffe og boller. Hele broa 
(unntatt «kjørebanen») ble renset for mose og gress/gressrøtter inn mellom steinene. Broa fremstår 
nå som «ny». Stikkrenne for avledning av sigevann gravd ut ovenfor stien opp mot jordet mot 
barnehagen. Dette for å unngå søkkvåt sti derfra og ned til broa. Dette er egentlig kommunens 
pålagte ansvar for vedlikehold av sin del av pilegrimsstien til Nidaros, som denne stistumpen er, men 
kommunen hadde ikke anledning til å prioritere dette dessverre. 

 

ØVV har deltatt i utsetting av stolper for Stolpejakten sammen med Bærum Elveforum. 

 

Planer om to nye stier lever fortsatt … 

En lang sti fra Gml. Ø. bro helt opp til Haga golf P-plass ligger på is særlig pga golfballer som stadig 
kommer susende over nettet ved Toppgolf. Uklart når dette kan opphøre. En kort sti fra samme sted 
opp til utfarts-P ved Øverland. Ingen hindringer men traséen må oppgås pånytt sammen med Ø. 
Gård. Vi mener denne stien er ok fra kommune og grunneier av Øverland gård. 

 

Øverlandskvenna: Det er antagelig funnet ny prosjektleder men ikke noe har skjedd. ØVV anbefaler å 
samarbeide med Asker og Bærum historielag som er kommet langt med å flytte tvilling-kvernhuset 
fra Blakstad til Semsvannet. 

Ellers har vi observert at noen i nedslagsfeltet har endret fra høst- til vårpløying. Dette ga ifølge 
Gunnar Fimland synlig klarere vann i elva.  
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Lysakervassdragets Venner (LVV) 

 

Lysakervassdragets Venner utarbeider egen, komplett årsrapport, se 
foreningens hjemmesider: http://www.lvv.no/ 

Her følger et utdrag, av John Tibballs (leder av LvV) 

 

Aktiviteten i Lysakervassdragets venner i fjor ble dominert av tre saker: 

• Statsforvalterens arbeid med et naturreservat 

• Kommunenes nye forvaltningsplan for kommunedelplanområdet  

• Energidepartementets vedtak om å grave kabeltunnel fra Lysejordet. 

På årsmøtet presenterte Maia Sørheim og Christian Hillmann Statsforvalterens arbeid med et 
forskrift for et naturreservat langs «Lysakerdalen». Dette var den første offentlige presentasjonen 
etter oppstarten og utløste mange spørsmål. Ett særlig var viktig: Hva betyr det for eventuell plan om 
tunnelgraving fra Lysejordet? Det viste seg nemlig at det ikke hadde vært kontakt mellom 
Statsforvalteren og Energidepartementet forut for departementets vedtak. 

I juni ble LvV invitert til et møte med begge kommuner og Statsforvalteren i forbindelse med 
forvaltnings- og reservatplaner for Lysakervassdraget. LvV la frem en foreløpig versjon av sin katalog 
over kulturminnene langs Lysakerelva. I oktober ledet styreleder de samme deltakere på en befaring 
av de viktigste kulturminnene. 

 

 

Foto Statsforvalteren 

  

http://www.lvv.no/
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Det ble holdt tre medlemsturer i samarbeid med Bærum Naturfestival og (den tredje) også med Røa 
Vel. På den andre turen som ble rammet av et godt varslet, kraftig regnvær var det kun en deltaker. 
På de øvrige var det hhv. 15 og 12 deltakere som nøt servering på Lysejordet. Den tredje turen 
inngikk i programmet for Friluftslivets uke. 

Styremedlem Kåre Mo har ryddet etter flere av de mange trefallene langs turstien i Bærum.  

Politisk arbeid  

LvV ba skriftlig om en befaring med Energidepartementet før vedtak om Hamang-Smestad 
strømkabel, men ble avvist. Etter vedtak ba LvV om å møte kommunenes politiske ledere om saken, 
uten å få svar. 

Det er inngått et tett samarbeid med Aksjonsgruppe Bevar Lysejordet som leder kampen mot planer 
om tunnelgraving fra sletta på Lysejordet og Hagabråten. Blant annet, håndterer LvV Aksjonsgruppas 
økonomi i samarbeid med gruppas innsamlingsansvarlige. 

Samarbeid med organisasjoner 

I tillegg til Bærum Elveforum samarbeider LvV med Oslo Elveforum og med lokale velforeninger. I 
2024 feiret Jar Vel 100-årsjubileum og LvV-styreleder ble invitert til å fortelle om de offentlige 
planene for Lysakerelva særlig ved Jar. 

Media 

På LvVs webside (lvv.no/Dagens.htm) legges ut daglige registreringer av vannføringen og 
vanntemperaturen. Dette supplerer Oslo kommunes målestasjon som var i ustand i perioder.  

LvVs kritikk av planer for tunnelgraving fra Lysejordet ble markert med et tidlig innlegg i Akersposten. 

Medlemsbladet Fóðnytt nr. 58, 59, 60 og 61 ble utgitt i februar, mai, og august og november.  

På facebook-siden, Lysakervassdragets venner, ble det lagt ut små notiser og lenker til LvVs 
høringsuttalelser og andre innspill. Gruppa, som er åpen for alle, har over 1200 medlemmer. 

Prosjektet med kartlegging og beskriving av kulturminnene som er oppmålt langs elva ble publisert 
på internett som Blågulkatalog over kulturminner langs Lysakerelva 
(https://lvv.no/Blaagul_Intro.htm). Katalogen oppdateres etter behov. Etter oppfordring om å 
inkludere disse opplysningene i landets kartverk tar Statkart saken opp med Riksantikvaren og 
kommunale myndighetene. 

 

 

 

 

Fåbrofossen, eller Granfossen 
som den også kalles, i aftensol. 

  

https://lvv.no/Dagens.htm
https://www.akersposten.no/en-alvorlig-feilvurdering-i-saken-om-stromforsyning/o/5-142-164430
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Engervannets Venner (EvV) 

 

 

Dette er gjort i 2024: 

Referat fra Ellen Drage: 

«Her er noen bilder fra fuglecafeen. 
Ny benk er laget i år og litt 
oppgradering av matestasjonen. Det 
er ryddet kanadagullris gjennom 
sommeren og søppel er ryddet langs 
stien. Fyller på fuglemat og rengjør 
fugleautomatene. Har fått penger 
fra Gjensidigestiftelsen som har 
godt til fuglemat og benk» 

Foto Ellen Drage 

  

 

 

 

 

Fuglekafeen er et godt besøkt og hyggelig 
innslag i nærmiljøet. Foto Elle Drage 

 

Benken har foreningen selv snekret. 
Foto Elle Drage 
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Jarmyras Venner 

 

STATUS JARMYRAS VENNER 2024 

Formålet med stiftelsen av Jarmyras Venner for snart 30 år siden var å arbeide aktivt for å bevare 
Jarmyra og Tjernsrudtjernet med bekkene inn og ut, som et natur- og friluftsområde til glede for 
allmennheten. Den grønne sletta fra Jar stasjon i nord til skogen med Tjernsrudtjernet i sør skulle 
bevares for naturopplevelse og rekreasjon i et ellers tettbygget område. Bakgrunnen for stiftelsen av 
foreningen i 1996 var at Seimutvalget (oppnevnt av kommunen) foreslo å bygge en stor skole på 
Jarmyra i forbindelse med innføring av seksårsreformen. Det var behov for ny skole for 400-500 
elever i østre Bærum. Utvalgets forslag medførte store protester fra mange hold, inkl 
Naturvernforbundet i Bærum. Det ble arrangert fakkeltog i Sandvika som talte langt over 1000 
personer og et folkemøte på Ringstabekk skole som krevde at Jarmyra måtte fredes. Resultatet ble at 
skolene Jar og Grav ble bygget ut. Den grønne sletta skulle forbli et åpent grønt og helhetlig natur- og 
friluftsområde til glede for alle. 

Men slik har det dessverre ikke gått. Den grønne helhetlige sletta har gjennom 25 år krympet bit for 
bit:  

Første omregulering var den nordre delen som ble til grusbane og treningsområde for ØHIL.  

I 2007 ble det anlagt en fullverdig inngjerdet kunstgressbane litt syd for grusbanen og på myras 
fineste del. 

Etter at ØHIL fikk bedret baneforholdene på Hosle ble grusbanen omgjort til parkeringsplass knyttet 
til T banen og senere til en årelang opplagsplass for anleggsmaskiner og brakker.  

I senere tid er det blitt anlagt en ganske så bred, dyp og langstrakt inngjerdet grøft/bekk langs siden 
mot Jarmyrveien. Dette anlegget som skiller seg ut som et stygt inngrep i grøntområdet har også tatt 
en stor bit av sletta.  

Det siste .er at det nå er tatt en bit på ca. 11 mål av den sydlige delen av Jarmyra til en inngjerdet 
hundeluftegård. Hva kan blir det neste som noen har bruk for til seg og sine, framfor et natur- og 
friareal for allmennheten «som jo bare ligger der»? 

Samlet vil disse inngjerdede anleggene allerede utgjøre bortimot tre firedeler av Jarmyra. Alle 
inngrepene i Jarmyra har vært gjort på ressurssterke gruppers interesser og premisser og ikke ut fra 
hensyn til «myras ve og vel» som naturområde. Vi i Jarmyras Venner må da stille oss se spørsmålet: 
Er det da noe mer behov for Jarmyras Venner til å ta vare på Jarmyra?  

 

Mvh 
Jan F. Andersen-Gott 
Jarmyras Venner 
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Skallumdammens Venner (SDV)  

 

 

Årsrapport 2024 
Skallumdammens venner (SDV) 

 

 

2024 har vært et positivt år med tanke på at vi nå synlig for tilført mere vann til Skallumdammen, 
etter at separeringsprosjektet Skallum-Tjernsrud er tilnærmet ferdig. Økt vanntilførsel vil trolig bidra 
til å få en dam med noe renere vann, bedre estetisk og mindre tidvis dårlig lukt. 

Vanndybden er dessverre den samme lave ca. 1,5 meter på dypeste og bunnen består mesteparten 
av leire. Dette gjør at SDV jobber fortsatt for en oppgraving/rensing av dammen. 

BK Vann og avløp og grunneier har informert om at det foregår samtaler de imellom med tanke på at 
BK kan bli eier av Skallumdammen med demning osv.  

SDV rydder, reparerer, plukker søppel og organiserer dugnader i Skallum som alltid. 

Dugnadene er for oss i SDV viktig sosialt med det å også involvere barna i Skallum-området. 

 

 

Sosial dugnad ved Skallumdammen. Foto Eivind Mathisen. 
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Annet  

 

«Nettverk for en levende Oslofjord» 

Bærum Elveforum er som en av mange organisasjoner med i «Nettverk for en levende Oslofjord». 

I dette nettverket er vi med i en arbeidsgruppe som kalles «kantsonegruppa» som bl.a. består av 
representanter fra Asker Elveforum, Bærum Elveforum, Norges Jeger og Friskerforbund (FJFF). 

 

Arbeidet ledes av Prosjektkoordinator Henning Røed i Oslofjorden Friluftsråd og det har vært flere 
møter i 2024 (fysisk, Teams). 

 

NorElv - Norsk Elveforum 

Eirik Fjeld er prosjektleder. 

 

Vi skulle gjerne hatt midler til oppdateringer og markedsføring av 
NorElv. Vi har derfor ikke hatt anledning å videreutvikle nettsiden 
norelv.no  

  

 

 

 

  

https://norelv.no/
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Grasrotandel til Bærum Elveforum 

 

Bærum Elveforum er registrert som «Grasrotgiver» fra 2022.  

Vi oppfordrer alle til å sette Bærum Elveforum som sin grasrotmottaker. 

Så enkelt er det å bli grasrotgiver (link). 

 

 

 

https://www.norsk-tipping.no/artikler/sa-enkelt-er-det-a-bli-grasrotgiver

